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Procediment: M142 Consell de barri del Nucli Antic  

Expedient: 14117/2020  Document: 123049/2020  

 

 
 

Representants dels grups municipals 

Maria Vidal, vocal ERC-MES 

Paula Núñez Nicolás, vocal PSC-CP  

Sandra Casat, vocal JuntsxSant Cugat 

 

Representants de les entitats 

Antonio Gregorio – Unió Ciclista Sant Cugat 

Rosa Días, Llar d’Avis de la Parròquia 

Àlvar Roda, Ateneu santcugatenc 

Maria de la Pau Rojas, Associació de comerciants Centre Vila 

Rosa Maria Capo, Associació excursionista Altiplà 

Josep Vergés, AVV Sant Cugat Centre 

Alberto Valcarce, A VV Volpelleres    

Silvano Bendinelli, Club Muntanyenc Sant Cugat  

 

Per part municipal 

Pere Soler, president del Consell de Barri del Nucli Antic 

Marco Simarro, regidor de Participació i Acció als Barris 

Marina Casals, sotsdirectora de Participació Ciutadana 

Ester Castanyer, tècnica de Comunicació i Acció als Barris 
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Albert Mallol, tècnic de Participació Ciutadana 

Ordre del dia 

 

 Benvinguda de l’alcaldessa 

 Benvinguda i presentació del regidor de Participació i Barris i de la presidència del 

Consell 

 Presentació de les persones vocals del Consell 

 Torn obert (30min)  

 Constitució del Consell 

 Proposta de nomenament de la sots presidència i secretaria 

 Avaluació de la sessió  

 Precs i preguntes  

 

Desenvolupament de la sessió 

1. Benvinguda de l’alcaldessa 

L’Alcaldessa, Sra. Mireia Ingla, explica que la creació del nou Consell de Barri del Nucli Antic 

és un objectiu que es va anunciar a principis de mandat, fruit d’una reflexió per poder tractar els 

temes d’aquest barri d’una manera més específica. Afegeix que el consell ha de ser una eina 

de participació que permeti al govern municipal apropar-se a les problemàtiques del Nucli Antic 

i donar-hi resposta. 

2. Benvinguda i presentació del regidor de Participació i Barris i de la presidència del Consell. 

El president del Consell, Sr. Pere Soler, dóna la benvinguda als assistents. Comenta que ja ha 

participat en altres consells de barri, fins ara com a president del Consell del Centre Oest i 

anteriorment com a vocal polític o d’entitat al Consell del Centre Est.  Considera que el més 

important és la posada en marxa del Consell i agraeix la tasca del regidor de Participació i el 

seu equip. Sobre el nom de Nucli Antic, diu que el nom no fa la cosa, però s’obre a replantejar-

lo i canviar-lo si el consell així ho decideix. 

Sr. Marco Simarro destaca la bona participació que hi ha en la constitució del consell, ja que 

demostra que hi ha ganes i potencial per tirar endavant. La configuració del nou consell, 

considera que pot aportar una nova mirada sobre el barri que serà positiva. Tot seguit, explica 

el procés dels pressupostos participatius que ja està en marxa i recorda la convocatòria del 

primer taller del Nucli  Antic pel 9 de març. 

3. Presentació de les persones vocals del Consell 

Es fa un torn de presentació dels vocals membres del Consell i de les persones assistents. 
 

4. Torn obert  

Sra. Dolores Puig , veïna Av. Gràcia,  pregunta sobre la seguretat al barri, ja que darrerament 

hi ha hagut molts robatoris a la comunitat.  També assenyala que a l’Av. Gràcia hi ha 

problemes d’acumulació d’aigua quan plou, ja que nonés hi ha un col·lector a la cantonada de 

Rbla Ribaltallada. Per últim, exposa que els arbres tapen la il·luminació del carrer. 

Sr. Ferran, veí Mercat Vell demana si hi ha algun pla per preservar el  patrimoni històric. Diu 

que al centre es van tirant a terra cases antigues i es construeixen noves edificacions. Pregunta 
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si el govern comparteix la inquietud de preservar el patrimoni i si des del Consell es pot tirar 

endavant alguna iniciativa per fer-ho. 

Sr. Josep Vergés, llegeix una carta adreçada a l’Alcaldessa. 

“Distingida alcaldessa, 

L'Associació de Veïns Sant Cugat Centre estem molt sorpresos que Sant Cugat ha deixat 
oficialment de tenir centre. Si abans en tenia dos, est i oest -centres que arribaven a Can 
Barata- ara heu exclòs el centre real que a més no li queda ni el nom. L'heu convertit en un 
nucli. Barcelona té un Nucli Gòtic o un Barri Gòtic? Sant Cugat té un Nucli Monestir o un Barri 
Monestir (que per cert exclou el barri real del monestir)? 

L'ex centre de Sant Cugat continua rebent el menyspreu de l'Ajuntament. Molt parlar de 
consultes però ni en el nom s'han consultat els veïns. Segueix la campanya de destrucció del 
centre, perdó del nucli, per fer-ne La Roca Village de Sant Cugat amb terrasses descontrolades 
privatitzant tot l'espai públic i foragitant els habitants que molesten perquè no són negoci per 
l'ajuntament, forçant-los a marxar pel soroll, les incomoditats i l'incivisme creats. Sant Cugat té 
un sol inspector pels centenars de terrasses que s'han obert i no té cap vigilància nocturna per 
garantir que els celebrants foranis marxin a casa quan tanquen els establiments de beure i 
menjar. Ni els contenidors de vidre tenen control per evitar que bars i restaurants llencin 
dotzenes de vidres a altes hores de la nit quan se suposa que els veïns d'aquestes casetes tan 
dolces pels que no hi viuen puguin dormir. O és que no treballen els veïns del centre, perdó 
nucli, i no mereixen el mateix respecte que els altres ciutadans de Sant Cugat, est i oest, nord i 
sud? Per què no prova l'alcaldessa de viure una temporada al centre, perdó al nucli, i viurà el 
que hem de patir els habitants nuclears de Sant Cugat. 

Li prego que canvi el nom del consell de barri i, si el centre real no ens podem dir Barri del 

Centre com a mínim Barri Antic o fins i tot Barri Romànic, que en això guanyem Barcelona.” 

 
Sr. Àlvar Roda diu que s’afegeix a la petició de repensar el nom. 

Sra. Isabel Aranda, veïna carrer Sant Tomàs. Demana que l’Ajuntament intervingui en aquest 

carrer ja que no s’hi ha fet res en els darrers 25 anys i fa temps que els veïns ho estan 

demanant. Sol·licita als responsables polítics que vagin a veure l’estat del  carrer i es facin 

càrrec de la situació. 

El president comenta que l’important era iniciar aquest consell i respecte el nom creu que es 

pot replantejar si hi ha altres idees. 

Sr. Pere Soler explica que els consells, a més de les sessions plenàries, disposen de grups de 

treball de Seguretat, Qualitat urbana, Mobilitat, de manera que els temes sectorials es tracten 

en comissions directament amb els tècnics. Diu que el Consell pot crear altres comissions en 

funció del que tingui ganes de treballar. Posa com exemple el tema de Patrimoni que s’ha 

plantejat. 

Sr Soler diu que s’anirà a fer una visita al carrer Sant Tomàs i a l’Av. Gràcia, aclarint que de 

tota manera que l’Ajuntament ja té constància dels problemes amb l’aigua i la il·luminació. 

Sra. Dolors Garriga , veïna i membre de l’Associació de comerciants del Centre històric, 

denuncia que al carrer Major a sota les voltes hi ha una casa apuntalada, que està 

abandonada. A  l’interior hi ha rates i a la teulada hi ha nius de coloms, que ocasionen 

molèsties als veïns. 

Si es vol canviar el nom del Consell, proposa que s’anomeni Consell del Centre històric. 

Sr. Alfredo Arechavala (Club Muntanyenc) ofereix les instal·lacions del club per activitats que 

s’organitzin el barri. Explica que el club forma part de la Taula de Patrimoni, que s’ocupa dels 
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temes de valor patrimonial i històric, i està presidida pel director del Museu de Sant Cugat. 

Segons comenta, la taula està oberta a les entitats que hi vulguin participar. 

Sr. Pere Girbau, veí, pregunta com es pot accedir al catàleg de patrimoni de l’Ajuntament.  

Sr. Ferran diu que el catàleg deu tenir un nivell d’exigència molt baix i l’evidència és que els 

darrers anys moltes cases han anat a terra per fer edificis de nova construcció. Es pregunta si 

la Taula de Patrimoni té algun pes i considera que deu ser molt limitat enfront de la pressió 

urbanística. Pregunta al govern municipal si hi ha alguna previsió que es pugui frenar la 

destrucció de patrimoni. 

Sr. Pere Soler respon que el catàleg està a la web municipal. Afegeix que la preservació del 

patrimoni local és un dels objectius del govern però que en 8 mesos de mandat encara no 

s’han pogut afrontar tots els temes. Afegeix que l’Ajuntament està obligat a tirar a terra edificis 

que suposen un risc per garantir la seguretat a la via pública. Diu que s’anirà a inspeccionar la 

casa del c. Major sota les voltes. 

 
5. Constitució del Consell. El regidor Sr. Marco Simarro fa lectura de la relació de vocals 

membres del Consell de Barri amb la següent composició: 

ERC-MES:  Titular: Maria Vidal Amorós 

PSC-CP:  Titular: Paula Nuñez Nicolás 

Suplent: Dolores Sanchez Aguila 

CUP-PC:  Titular: Ignasi Bea Seguí 

Suplent: Lidon Martrat 

Junts x Sant Cugat:  Titular: Sandra Casat Martínez  

    Suplent: Eloi Rovira Campos 

C’s:  Titular: David Andrés Díaz 

Suplent: Sergio Blázquez Aguirre 

 

Vocals en representació de les entitats 

Associació veïnal Centrestació:  Titular: Marc Villoro 

Suplent: Montserrat Pujibet 

Unió Ciclista Sant Cugat              Titular: Rafael Robledo 

       Suplent: Antonio Gregorio 

Llar d’avis de la Parròquia  Titular: Rosa Días López 

Suplent: Joan Cortadellas 

Ateneu Santcugatenc   Titular: Àlvar Roda 

Suplent: Pep Martínez 

AMPA Escola Santa Isabel   Titular: Laura Martínez 

Suplent: Eva Frouchtman 

         Sant Cugat Comerç   Titular: Jesús Carballo 
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Suplent: Jaume Valero 
Associació de voluntaris de Protecció Civil  Titular: Francesc Fernández 

Associació de comerciants Centre Vila  Titular: Maria Calopa Garriga 

Suplent: Maria de la Pau Rojas 

Assemblea Nacional Catalana  Titular: Jaume Asens 

 Suplent: Ernest Tomàs Mateo 

Comissió de festes de Sant Antoni Abad  Titular: Jordi Bell 

Suplent: Josep Masó 

Associació excursionista Altiplà   Titular: Agustí Segura 

                 Suplent: Antoni Casals 

Unió Santcugatenca   Titular: David Pujol Colomer 

Associació de veïns Sant Cugat Centre  Titular: Josep Vergés 

Suplent: Enric Fontanet 

Club Muntanyenc Sant Cugat:   Titular: Silvano Bendinelli 

Suplent: Alfredo Arechavala 

Fundació del Còmic i la Il·lustració   Titular: José Luis Villanueva Sánchez 

             Suplent: Diana Villanueva Jehasse 

 

Es dóna per constituït el Consell amb l’esmentada composició. S’explica que la composició 

no és inamovible i que es poden canviar representants i incorporar noves entitats. 

6. Proposta de nomenament de la sotspresidència i secretaria  

El regidor de Participació comenta les funcions de la sotspresidència i secretaria del 

Consell, per a col·laborar amb la presidencia en recollida de temes, moderació de les 

sessions i ajudar a difondre informació al Consell mitjançant un grup de whatsapp.  

Atès que no hi ha propostes per als càrrecs de la sotspresidència i secretaria, el president 

proposa que  es postposi el nomenament per al proper Consell, per veure si hi ha algun 

candidat. Aclareix que el sostpresident hauria de ser un veí del barri o el representant d’una 

associació del barri. 

La Sra. Isabel Aranda, veïna del carrer Sant Tomàs, diu que s’ofereix per la sotspresidència 

i es recull la proposta. 

7. Avaluació de la sessió   

 
Els vocals i les persones assistents a la sessió avaluen la sessió per mitjà de la 

plataforma Menti.   La valoració mitjana és de 8 sobre 10.  

8. Precs i preguntes. 
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No hi ha cap intervenció. 

Sense més temes a tractar, s’aixeca la sessió a les 21.40h, de la qual s’ estén aquesta acta. 
 

 Acords 

-S’aprova  la constitució del Consell de Barri del Nucli Antic amb la composició que consta al 

punt 5. 

 

 

F_GRPFIRMA_REGIDORIA        

F_GRPFIRMA_TÈCNIC/A   
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